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Geslaagde 'Feit & Visie' thema-avond over Europa   
Europa, ver weg of héél dichtbij? 
 

De 'Feit & Visie' thema-avond over Europa, zoals op initiatief van Martin van Leeuwen op 24 april j.l. in 
wijkcentrum 'Het Oude Raadhuis' werd georganiseerd, bleek een succes. Martin leidde de avond met verve, 
hield de 'discussie-touwtjes goed in de hand' én de wijzers van de klok goed in de gaten…  

Vóór de pauze gaf EU-deskundige Arnout Mijs van Instituut Clingendael een heldere uitleg waar de Europese 
Unie wél maar ook níet over gaat en over de tussenliggende mogelijkheden. De samenhang tussen wetten, 
richtlijnen en aanbevelingen werd duidelijk gemaakt.  

Na de pauze boeide Kati Piri -derde op de PvdA-kandidatenlijst voor het Europees Parlement- de toehoorders 
met haar gedreven betoog over wat zij en de PvdA in de komende jaren in Europese Unie willen bereiken en 
op welke wijze.  

Beide sprekers gaven de aanwezigen alle ruimte voor vragen en opmerkingen. Daar werd volop gebruik van 
gemaakt, zodat een goed inzicht werd verkregen in de complexe diversiteit, waarmee het Europees Parlement 
dagelijks te maken heeft.  

Na afloop van de bijeenkomst konden sprekers, bezoekers en organisatoren terugkijken op een geslaagde 
thema-avond over Europa, waardoor komende 'Feit & Visie'-avonden met belangstelling tegemoet worden 
zien.   

Ron Fitz 
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Woensdag 2 april 2014 

Verslag Jaarvergadering 
                     

Verslag van de jaarvergadering van de Rijswijkse 
PvdA op 2 april 2014  
Aanwezig: 19 leden.  
Afwezig met kennisgeving: Jolanda van der Veer   
 
De avond wordt geleid door waarnemend 
voorzitter Gerard Koster. Deze heet de aanwezigen 
van harte welkom. Vóór de pauze zullen 
huishoudelijke zaken aan de orde komen. De te 
bespreken jaarverslagen zijn in de Vooruit van 
maart 2014 gepubliceerd. Ná de pauze zal de –
relatief teleurstellende– uitslag van de 
gemeenteraadsverkiezingen 2014 besproken 
worden en zal Yvonne, lijsttrekker en 
fractievoorzitter, verslag doen van de stand van 
zaken rond de onderhandelingen na de 
gemeenteraadsverkiezingen over de vorming van 
een nieuw Colllege.   
 
Mededelingen van de secretaris   
Zij deelt mee dat de komende 1 mei-viering weer 
deels -dwz 's morgens- samen met de Haagse 
PvdA-afdeling zal worden gehouden bij het 
Troelstramonument in het Westbroekpark in Den 
Haag. Daar zullen enkele sprekers in het kader van 
de komende Europese verkiezingen het woord 
voeren. Ook zal aldaar het Rijswijks strijdkoor 
enkele traditionele socialistische liederen ten 
gehore brengen.  
Verder zullen later die dag aan Rijswijkse leden die 
70 jaar of ouder zijn, door bestuur en fractie rozen 
uitgedeeld worden. Ook zullen twee 
afdelingsleden een speld krijgen voor hun 25-jarig 
lidmaatschap: mevr. G.P. (Gertie) Zwijnenburg en 
mevr. T.J. Witteveen-Wagemaker.  
Verder vraagt zij aandacht voor de al in De Vooruit 
aangekondigde thema-avond over Europa op 24 
april a.s. 
 
Het jaarverslag van de secretaris   
Dit is het laatste jaarverslag van Tineke's hand. Zij 
is al sinds 2007 afdelingssecretaris en wil graag 
haar taken overdragen aan iemand anders. Ze 
bedankt Ron die in feite vaak als tweede secretaris 
gefungeerd heeft. De komende overdracht van 
taken betekent dat het PvdA-archief -in ieder geval 
deels- over dient gaan naar iemand anders. Omdat 

bestuurslid Gerard ook veel afdelingsmateriaal van 
de Rijswijkse PvdA in bezit heeft, wordt er vanuit 
de zaal voor gepleit dit alles, alsmede 
verkiezingsaffiches e.d. over te brengen naar het 
algemene Rijswijkse archief, dat overigens in Delft 
is ondergebracht. Tineke wordt met een hartelijk 
applaus en een bos bloemen bedankt voor haar 
inspanningen.  
 
Het financieel verslag van de penningmeester   
De jaarrekening wordt eerst besproken. Ron geeft 
een korte toelichting. Jos de Beer vraagt of er 
beleid gevoerd wordt op het -blijkbaar intussen 
gestaag groeiende - vermogen. Dit blijkt nog niet 
het geval, Ron laat beslissingen hierover aan de 
volgende penningmeester/het komende bestuur. 
De door Ron opgestelde jaarrekening 2013 is 
gecontroleerd door de afdelingsleden Ron Haak en 
Max Kommer -beiden lid van de kascontrole-
commissie- en in orde bevonden. Onder applaus 
wordt de penningmeester gedechargeerd.  
Over de begroting 2014 komen vervolgens ook 
enkele vragen. Zo wil o.m. Wil van Nunen 
toelichting op de dit jaar op het oog geringere 
kosten voor de website. Dit blijkt met een laat 
indienen van rekeningen door de webmaster te 
maken hebben gehad.   
 
Verkiezing nieuwe bestuursleden   
Waarnemend voorzitter Gerard bedankt Tineke en 
Ron voor hun inzet voor de partij gedurende de 
afgelopen jaren. Ook bedankt hij Ronald Bellekom 
die zich immers -vóór zijn aftreden in december- 
een groot deel van dit afgelopen jaar erg voor de 
partij heeft ingespannen.  
Tineke bedankt Gerard op haar beurt voor zijn 
langdurig bestuurs-lidmaatschap: 9 jaar! Gerard 
ontvangt een bos bloemen, net zoals Ronald 
Bellekom, dit laatste omdat een eerdere 
gelegenheid zich hiervoor niet voordeed.  
Ron heeft laten weten bereid te zijn het 
secretariaat van Tineke over te nemen. Er heeft 
zich voor de vervanging van het penningmeester-
schap één kandidaat schriftelijk aangemeld: Jos de 
Beer, verkiezingskandidaat voor de gemeenteraad. 
Andy Kooy, eveneens verkiezingskandidaat voor de 
gemeenteraad, overweegt ook in het bestuur 



 

 

 

 

Pagina 4 

 

Vooruit 

 

 

jaargang 2014, nummer 2  
 

zitting te nemen maar hij aarzelt nog omdat hem 
onvoldoende duidelijk is wat precies de 
bevoegdheden en taken van bestuur en fractie zijn. 
Bestuurslid Henk van Sluijsdam zegt toe dat 
daarover meer duidelijkheid zal komen. Jos de 
Beer wil op voorstel van Hans Simons eventueel 
wel voorzitter worden. 
Na enig heen en weer gepraat over het voorzitter-
schap wordt bij acclamatie besloten dat het 
bestuur voorlopig zal bestaan uit Ron Fitz, 
secretaris, Jos de Beer, penningmeester alsmede 
Henk van Sluijsdam en Andy Kooy, beiden 
algemeen bestuurslid. Op een later moment zal 
een voorzitter benoemd worden. 
Aanvullende gegevens, van toepassing zijnde op het 
moment dat dit verslag definitief geschreven wordt: 
tot onze spijt heeft Jos de Beer -om persoonlijke 
reden- onlangs bedankt voor de 
penningmeesterfunctie.  
Ook is het bestuur in gesprek met meerdere leden van 
de afdeling om te bezien of op korte termijn een 
bredere bestuursbasis gelegd kan worden. De 
verwachting is, dat dit zeker gaat lukken en het 
bestuur ziet de komende periode dan ook met 
vertrouwen tegemoet. 
 
Uitslag gemeenteraadsverkiezingen 2014.  
Na de pauze krijgt Yvonne, lijsttrekker en 
fractievoorzitter, het woord. Zij is vanzelfsprekend 

erg teleurgesteld over de uitslag van de 
verkiezingen: onze vermindering van 4 naar 3 
zetels. In vergelijking met andere gemeentes valt 
het verlies voor de Rijswijkse PvdA echter nog 
mee... Lokale gemeentelijke partijen hebben overal 
stemmen gewonnen, zo ook bij ons. Ze dankt 
nogmaals iedereen die zich de afgelopen maanden 
voor de campagne zo buitengewoon ingezet heeft. 
Met name Erik van der Veer, de campagneleider, 
wil zij noemen. En straks -op 22 mei a.s.- hebben 
we weer de Europese verkiezingen. Over de 
College-besprekingen, die net begonnen zijn, kan 
ze nog niet veel zeggen. Het is afwachten of we 
daarbij betrokken worden. Gemeentebelangen 
mag waarschijnlijk een voorzet doen.  
Na deze toelichting van Yvonne laten diverse 
leden hun mening over het verloop van dit 
verkiezingsjaar en de lijstvolgorde horen, 
waaronder Martin van Leeuwen -secretaris van de 
Onafhankelijke Kandidaatstellingscommissie- en 
Jos Bolte.  
 
Sluiting 
Om 22.30 uur sluit de waarnemend voorzitter de 
vergadering en dankt hij eenieder voor zijn 
bijdrage.   
 
Tineke Snaterse 

    
++ * ++ 

 

22 mei – verkiezingen Europees parlement 
Graag roepen we de Rijswijkse leden op, om op 22 mei hun stem uit te brengen. 

Niet omdat Europa “best belangrijk” is, maar omdat het Europees parlement een stevige stem heeft in zaken 
die ons allen direct raken, en omdat veel zaken die voor ons belangrijk zijn, alleen goed geregeld kunnen 
worden op Europees niveau.  

 

Voor de Europese verkiezingen van donderdag 22 mei valt nog het nodige materiaal te verspreiden. Wie 
uiterlijk op 21 mei een uurtje beschikbaar heeft, is van harte welkom om dat in overleg met Erik van der Veer 
te doen. Bel even 06-51595089  

    
++ * ++ 
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Terugblik op campagne en uitslag 

PvdA van 4 naar 3 zetels 
De verkiezingen op 19 maart 2014 hebben ons helaas 
maar 1.931 stemmen  (9% van het totaal, bij een 
opkomst van 52%) en 3 (van de 29) zetels in de 
gemeenteraad van Rijswijk gebracht, 1 minder dan in 
de vorige raadsperiode. Een voor de PvdA toch wel 
een teleurstellend resultaat, zeker gezien het harde 
werken de afgelopen 12 jaar van onze wethouder Jos 
Bolte, onze raadsfractie en kandidaten onder 
aanvoering van fractievoorzitter Yvonne Hagenaars. 
 
Maar het had ook veel slechter kunnen verlopen, 
kijkend naar de landelijke trend. Dankzij het harde 
werken van het campagneteam en alle vrijwilligers is 
de 'schade' in Rijswijk beperkt gebleven. Dit heeft er 
uiteindelijk wel toe geleid dat we in de oppositie 
terecht zijn gekomen.  
We hebben een goede maar arbeidsintensieve 
campagne gevoerd met mooi materiaal. Materiaal 
dat alleen maar tot stand kon komen door de inzet 
van Max Kommer. We gingen van deur tot deur met 
flyers, rozen, ons mooie VerkiezingsMagazine en 
nog veel meer. Daarom is een grote waardering aan 

alle lokale uitdelers van onze folders, krantjes, 
posters, rozen en ballonnen op zijn plaats. En dank, 
natuurlijk, aan alle 1.931 PvdA-stemmers in Rijswijk.  
 
Onze felicitaties gaan uit naar de winnaars: 
Gemeentebelangen, D66, SP, GroenLinks  en de 
VVD.  
 
Voor de Rijswijkse PvdA betekent de uitslag een 
nieuwe rol maar met nieuwe kansen voor de 
toekomst. We zullen moeten laten zien dat we 
ondanks ons ‘kleine’ verlies niet verslagen zijn en er 
over vier jaar weer klaar voor staan. Want we doen 
het uiteindelijk allenmaal Met elkaar, voor elkaar, 
Samen voor Rijswijk.  

 
Erik van der Veer 
Campagnecoördinator 
 
De totale uitslag van de verkiezingen is te vinden op de 

website van de gemeente Rijswijk 

    
++ * ++ 

 

Van de wethouder 
Afscheid als wethouder, nieuwe uitdaging als raadslid! 
 

Het vorige stuk dat ik schreef voor de Vooruit was 
gedateerd 1 dag vòòr de verkiezingen. Er was nog 
veel onduidelijk: de uitslag en hoe het daarna met 
onderhandelingen voor een nieuw college zou lopen. 
Inmiddels is die duidelijkheid er wel. We verloren een 
zetel en gingen van vier naar drie zetels, en na één 
gesprek met onze onderhandelaars Yvonne en Wil 
was het voor de informateurs van Gemeente-
belangen al duidelijk dat er voor de Rijswijkse PvdA 
in een nieuwe coalitie  geen plaats zou zijn. Gezien 
het feit dat Gemeentebelangen ons ook vier jaar 
geleden graag buiten het college had gehouden, is 
dit totaal niet onverwacht. Over het proces valt nog 
veel te vertellen, maar daar zal ik hier niet op ingaan. 
Mijn conclusie is wel dat het enorm jammer is dat 
we als oppositiepartij vanuit onze sociale 
doelstellingen veel minder zullen kunnen bereiken 
dan wanneer we een wethouder hadden kunnen 

leveren. Wij zullen als fractie in elk geval alle 
voorstellen van het college op hun inhoud 
beoordelen, afgezet tegen de programmapunten en 
het gedachtengoed van onze partij. Er komen 
ongetwijfeld weer andere tijden! 
 
Voor mij betekent het dat er een eind is gekomen 
aan twaalf jaar wethouderschap namens de 
Rijswijkse PvdA. Gezien het proces binnen de partij, 
de kandidaatstellingsprocedure en de 
onduidelijkheid die mede daardoor ontstond over de 
beoogde wethouderskandidaat, zal dat intern 
verschillende gevoelens opleveren. Laat ik het dus bij 
mezelf houden: ik had nog graag de 
verantwoordelijkheid genomen om de enorme 
taakstelling die naar de gemeente komt op het 
gebied van Jeugdzorg, AWBZ/Wmo en de 
Participatiewet op een sociale en verantwoorde 
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manier in te voeren. Een stuk bestuurlijke ervaring en 
opgebouwde kennis had in dit proces van een totale 
stelselwijziging in het sociaal domein meerwaarde 
gehad. Het nu onderbrengen van deze taken bij 3 
nieuwe wethouders levert, zo is namens de fractie bij 
de installatie ook ingebracht, onnodig bestuurlijk 
risico op. Al is het alleen maar om de kennis en 
ervaring die moet worden opgebouwd en de 
samenwerkingsrelaties in de regio die zich opnieuw 
zullen moeten zetten. Wij zullen er vanuit de fractie 
scherp op zijn dat dit niet ten koste gaat van de 
inwoners waar het om gaat. Er ligt in elk geval een 
dure plicht bij het nieuwe college om de overgang 
van taken op sociaal gebied naar de gemeente en het 
vernieuwingsproces dat daarmee samenhangt tot 
een goed einde te brengen. 
 
Zoals ik vorige keer al schreef kijk ik terug op een 
periode waarin veel op terreinen waar onze partij 
zich voor inzet voor elkaar is gekregen. Ik denk aan 
het al die jaren ondanks bezuinigingen op hoog 
niveau houden van het sociaal minimabeleid, het in 
gang zetten van het concept van de Brede School en 
de eerste Brede Scholen in de Muziekbuurt en 
Steenvoorde-Noord, de oplossing die er uiteindelijk 
is gekomen voor het Stanislascollege (voorheen 
IMC), de nieuwbouw die er na jaren van discussie is 
gekomen van het Museum en het onderbrengen van 

het historisch informatiecentrum in Oud Rijswijk, het 
(ook financieel) gezond houden van Trias en 
Schouwburg, het maken van verbeterde afspraken en 
betere verantwoording met Welzijn Rijswijk, de 
invoering van de Wmo enkele jaren geleden tot volle 
tevredenheid van de gebruikers, de verzelfstandiging 
van de Jeugdgezondheidszorg in onze regio en de 
fusie van onze GGD met die van Den Haag, en zo 
kan ik nog even doorgaan. Ik laat het verder graag 
aan anderen om te beoordelen of het goed is gegaan.  
 
Ik heb me in elk geval ingezet om vanuit onze 
maatschappelijke visie, maar ook pragmatisch, in te 
zetten voor de belangen van onze gemeente en met 
name onze inwoners waar het om gaat. Ik bedank 
iedereen die het me mogelijk heeft gemaakt deze 
functie zo goed mogelijk te vervullen. En vanaf nu zal 
ik me als raadslid van onze partij met volle energie 
inzetten en me gaan bezighouden met onderwerpen 
waarvoor ik als wethouder niet verantwoordelijk was, 
zoals ruimtelijke ordening, verkeer en vervoer en 
economische zaken. Er is nog genoeg te doen! 
 
Jos Bolte, 
(oud-)wethouder sociale zaken, welzijn, onderwijs en 
zorg 
Mei 2014 

 

Fractiefacetten  
 

PvdA in de oppositie 
Met ingang van 7 mei 2014 start de Rijswijkse PvdA-
fractie in een nieuwe samenstelling en met een 
andere verantwoordelijkheid. Vanuit de nieuwe rol 
als oppositiepartij zal de PvdA koersvast, kritisch, 
inhoudelijk en constructief haar bijdrage leveren. Het 
eigen programma en het gedachtengoed van de 
Rijswijkse PvdA zijn leidend voor de politieke 
stellingname en de opstelling met betrekking tot 
voorstellen van het nieuwe college.  
 
Gelijktijdig met deze nieuwe periode zijn ook de 
taken binnen de fractie verdeeld. Wil van Nunen 
treedt vanaf nu op als fractievoorzitter. Yvonne 
Hagenaars en Wil van Nunen zullen zich inhoudelijk 
bezig houden met de onderwerpen die behandeld 
zullen worden in het Forum Samenleving; Jos Bolte 
zal dat doen met de dossiers die in het Forum Stad 
worden behandeld. 
 
 
 

Nieuwe ronde, nieuwe kansen 
De gemeenteraadsverkiezingen liggen achter ons, 19 
maart 2014. Het klinkt als ‘al langgeleden’. 
 
Na een geweldige campagne en inzet van velen 
hebben we uiteindelijk drie zetels gehaald. Als 
plaatselijke partij ben je, hoe je het ook wendt of 
keert, altijd ook afhankelijk van het landelijk beleid. 
En landelijk doet de PvdA het niet goed.  
In Rijswijk heeft de PvdA het beter gedaan dan in vele 
andere gemeenten. Je zou zelfs kunnen zeggen: we 
hadden drie zetels en we hebben er drie gehouden. 
Op de afdelingsvergadering waar ook de 
verkiezingsuitslag werd geëvalueerd (daarover elders 
meer) werd opgemerkt dat  de afgelopen twintig jaar 
over links niet verloren is, daar waar over rechts 
(VVD van negen naar drie) enorm verloren is. Een 
andere opvallende factor is dat de lokale partijen 
steeds zo ongeveer twaalf zetels met elkaar verdelen. 
Zuur voor OR dat eerst 12 jaar geleden Henny van 
der Horst zag wegstappen uit de club, nu met 56 
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stemmen verschil met de nieuwe partij Beter voor 
Rijswijk, de grootste is geworden. En dat die tweede 
wegloper uit OR, Ed Braam met zijn BvR deze 
verkiezingen 2014 een ongekende start maakte: met 
vijf zetels als nieuwe partij in de raad! De uitslag gaf 
de versnippering te zien die we uit veel gemeenten 
kennen: veel kleinere partijen en één partij die nipt de 
grootste is geworden. In zetels ziet dat er als volgt uit 
GB: 5, BvR: 5, D66: 4; VVD, CDA, PvdA: 3; SP en GL: 
2. D66 haalde vier zetels dankzij de lijstverbinding 
met de PvdA en GL, SP en GL  wonnen een hele 
zetel, en van de coalitie verloor de VVD twee zetels. 
Vele coalities leken na 19 maart mogelijk. 
 
Formeren 

Op vrijdagavond 28 maart was het de beurt aan Wil 
van Nunen en mij met de onderhandelaars van GB te 
overleggen. Vooraf hadden we al met een groep uit 
het bestuur en uit de kandidaten overlegd over de 
inzet. Die is:  wonen, werken, welzijn.  We hadden 
ook afgesproken dat we in principes geen blokkades 
zouden opwerpen en dat we duidelijk zouden maken 
dat ons verkiezingsprogramma leidend is. Daar 
hebben Wil en ik ons voor ingezet. Het voelde goed: 
de nummers een en twee van de PvdA-lijst als een 
sterk duo aan tafel.  In steekwoorden hebben we het 
onderstaande ingebracht:  
(tussen haakjes wat ervan teruggekomen is in het 
coalitie- akkoord) 
- Hervorming gaat voor bezuinigen, maar er is een 

kritische ondergrens bijv. bij het beleid voor 
ouderen. 

- Iedereen doet mee (prominent opgenomen in 
het coalitieakkoord) 

- behoud van voorzieningen 
- SWR kritisch bezien maar zeker niet opheffen; 
- buurtkamers; 
- een zorgloket; 
- regionaal jeugdwerkeloosheidsplan; 
- personele krimp?  Eerst onderzoek doen!; (niet 

opgenomen in het coalitie –akkoord 
- sociaal domein: projectwethouder goed idee; 

(die is er niet gekomen) 
- ouderen !!! zie brief ANBO 
- duurzaam inkopen  (opgenomen) 
- aandacht voor de fiets (opgenomen) 

brede scholen  
- aandacht voor schoolzwemmen en aandacht 

voor vakleerkracht  (opgenomen) 
- stages en vakmanschap (opgenomen) 
- opvoedingsondersteuning (opgenomen) 
- solide financiën (natuurlijk opgenomen) 
- veiligheid (opgenomen) 
 

In die onderhandelingen bleek dat waar de oppositie 
altijd felle tegenstand had geboden tegen alles wat 
het dossier Modulus betrof, juist in de afgelopen 
weken alles uitpakte zoals het oude college, had 
aangegeven.   
Uit een algemeen mailtje van dinsdagochtend 
opgesteld door de griffie, en uit een verklaring in de 
Telegraaf moest de PvdA vernemen dat wij niet deel 
zouden nemen aan het college. GB was er met de 
twee kleinsten, met D66 en met de grootste verliezer 
uit het oude college, uit. Dat voelde niet zo goed. 
Niet netjes ook. 
 
Hoe nu verder? 
In de fractie hebben we vlak na de verkiezingen 
besloten dat Wil van Nunen, de oppositie partij PvdA 
zou gaan leiden. In het debat waaruit duidelijk moest 
worden of de voorgestelde coalitie kon gaan 
beginnen deed ik dus voor de laatste keer als 
fractievoorzitter van de ‘oude’ fractie, het woord.  In 
dat debat hebben  wij als PvdA-fractie vastgehouden 
aan het uitgangspunt van de onderhandelingen. 
Koersvast opkomen voor wonen, werken, welzijn! 
Het college van GB, D66, VVD, SP, GL hecht aan een 
breuk met de oude coalitie als het gaat om de 
bestuursstijl.  Eerlijk, open. ‘Open vizier’ heet het 
nieuwe programma. Een mooie titel. Wij hebben 
echter uitgesproken dat  als de handelwijze ten 
opzichte van de PvdA, de nieuwe trend is, dat wij ons 
dan zorgen maken over wat eerlijk en open is. 
Zorgen hebben wij uitgesproken over de draai die de 
VVD heeft moeten maken. Immers zij hebben het 
vorig coalitiebeleid van harte verdedigd. Op onze 
vraag hoe de VVD dat verantwoordde, is geen 
antwoord gekomen. Zorg maken wij ons om de 
onervarenheid van dit college en om de gevaren die 
op de hoek liggen als het gaat om mogelijke 
belangenverstrengeling.  
Zorg maken wij ons om de grootste operatie ooit 
over gemeenteland gaat, die van het sociale domein.  
Immers die is versnipperd toegedeeld aan drie 
wethouders.  
Dit college gaat voor een solide financieel beleid. 
Terecht! De vraag is maar of het voornemen tot het  
terugdraaien van beleid waar al rechtszaken over 
gevoerd zijn, de gemeente niet voor ongekende 
kosten gaat stellen.  
De partijen in dit college hebben in andere tijden 
moties ingediend of gesteund waarin werd gepleit 
voor een college van drie wethouders. Nu treden ze 
aan met vijf fulltime wethouders.  We hebben dan 
ook een motie ingediend die raadsbreed is 
aangenomen,  waarin we vragen hoe dit financieel uit 
kan. 
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We hebben aangegeven dat we dit college op inhoud 
zullen volgen zoals we dat altijd koersvast,  gedaan 
hebben. 
 
En ik heb getwitterd: ‘…eindelijk twee vrouwen achter 
de collegetafel…’ 
 
Samen, met elkaar voor elkaar 
Yvonne Hagenaars 
 

 
 
Vol goede moed, de drempel over in de oppositie. Hier met 
nummer zes op onze lijst Silvester Heijdemann. 

 
TIP 
De raadsvergaderingen kunt u integraal volgen en 
terugkijken op de site van de gemeente. Ga naar 
Raadsplein (links in beeld) , en dan weer onder 
raadsplein staat ‘raad in beeld’. Daar kunt u zien wat 
de bijdrage van uw PvdA is of is geweest.  
 
TIP 2 
Op Twitter zijn soms interessante discussies te 
volgen die u elders niet leest. 
 
Koersvast in de oppositie 
Sinds 6 mei vormen Gemeentebelangen Rijswijk 
(GBR), D66, GroenLinks, SP en VVD samen het 
nieuwe College en daarmee is de oppositierol voor 
de PvdA-fractie ook een feit. 
Aan deze nieuwe positie zal de fractie even moeten 
wennen na 12 jaar een bestuurlijke 
verantwoordelijkheid te hebben gehad met Jos Bolte 
als onze wethouder in drie opeenvolgende Colleges. 
Jos, Yvonne en ik zullen er in de komende 4 jaar 
echter met enthousiasme en 100% sociaal tegenaan 
aan. 
Het nieuwe College schrijft in haar Beleidsakkoord 
het vooral anders te willen doen dan het vorige 
College. Niet voor niets was de slogan van GBR in de 
verkiezingscampagne: ‘het moet anders, het kan 

anders.’ Het vorige College wordt 
‘achterkamertjespolitiek’ verweten, geen open, 
transparante bestuurscultuur en vooral te weinig 
aandacht voor wat de burger in Rijswijk bezighoudt. 
De oppositiepartijen zijn door het nieuwe College 
van harte uitgenodigd om mee te denken met het 
toekomstige beleid.  Dat zal de PvdA-fractie zeker 
doen, maar wel vanuit onze eigen PvdA-
uitgangspunten, zoals vastgelegd in ons 
verkiezingsprogramma.  
 
Ik ga graag even terug naar de laatste 
raadsvergadering van 13 mei jongstleden. Het was 
een vergadering van ‘oud beleid’ met een nieuw 
College aan de bestuurstafel.  Op die avond werd het 
laatste Raadsvoorstel  van Jos Bolte over de 
besteding van extra rijksgelden voor armoedebeleid 
weliswaar unaniem gesteund maar ook van kritische 
kanttekeningen voorzien. Het zou volgens meerdere 
partijen getuigen van symptoombestrijding van 
armoede, te veel  betuttelend zijn in de uitvoering en 
het voorstel zou te weinig mensen uit de doelgroep 
bereiken. En het is juist een voorstel dat de steun 
heeft van meerdere maatschappelijke instellingen en 
de adviesraad Sociale Zaken. Bovendien praktisch en 
op korte termijn uit te voeren. 
SP-wethouder Lugthart zegde op 13 mei een 
Kadernota Armoedebestrijding toe, die het probleem 
structureel gaat aanpakken.  Goed idee, maar daar 
heeft het vorige College zich ook voor ingezet. Er 
werd op 13 mei door meerdere partijen bewust een 
statement afgegeven:  ‘we gaan het vanaf nu geheel 
anders doen’. 
 
We zijn zeer benieuwd hoe met name het sociale 
beleid van deze regenboogcoalitie van SP tot VVD 
eruit zal zien! Hoe worden de decentralisaties op het 
Sociale Domein verder ingevuld? Daar krijgen veel  
burgers mee te maken.  De veranderingen in de 
WMO,  de Jeugdzorg en wijzigingen in de participatie 
van mensen in de bijstand, jonggehandicapten en 
werknemers in de sociale werkvoorziening moeten in 
de komende maanden verder worden ingevuld. 
Er is een Coalitie-akkoord op hoofdlijnen gesloten 
tussen de collegepartijen. Dit betekent ongetwijfeld 
dat bij sociaal/economische dossiers de 
verschillende wethouders steun in de Raad zullen 
zoeken bij steeds wisselende meerderheden van 
coalitie- en oppositiepartijen. Niet vanuit een 
ideologische benadering (oppositiepartijen krijgen 
ook de ruimte) maar puur pragmatisch omdat de 
deelnemende coalitiepartijen op veel dossiers  sterk 
van elkaar verschillen in visie en aanpak.  Op dit punt 
zijn wij zeer benieuwd welke accenten er in een 
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nieuwe Kadernota Subisidiebeleid worden gelegd.  En 
hoe de coalitiepartijen zich in het debat hierover in 
de Raad gaan opstellen.   
 
De PvdA-fractie zal bij ieder dossier koersvast haar 
eigen standpunten verwoorden en steeds opnieuw  
haar positie bepalen. Altijd gericht op behoud van 
goede voorzieningen en bestaanszekerheid voor met 
name de kwetsbare groepen in Rijswijk. 
Wij zullen een voorstel alleen steunen als we ons 
eigen sociaaldemocratische gedachtengoed erin 
duidelijk herkennen. 
In het Coalitie-akkoord worden de eigen kracht, de 
eigen initiatieven en eigen verantwoordelijkheid van 
burgers vaak genoemd. 
Wij zullen daarnaast ook, in en buiten de Raad, 
opkomen voor burgers die (tijdelijk) niet over die 

eigen kracht beschikken  en daarom onze steun zo 
nodig hebben. 
 
Binnenkort zal de fractie haar werkplan en 
speerpunten bespreken en vaststellen voor de 
komende 4 jaar. We zullen ijkpunten formuleren 
waar we over een jaar, halverwege en aan het einde 
van deze raadsperiode willen staan. 
We houden u  via de Vooruit , de eigen website en 
onze afdelingsbijeenkomsten op de hoogte, zoals u 
dat van ons gewend bent. 
Een sterke en sociale opstelling, dat is wat u van de 
fractie kunt verwachten. Juist nu! 
 
Wil van Nunen 
Fractievoorzitter. 
 

 

++ * ++ 

 

Nog iets over spreiding van kennis, macht – en 
vermogen (en Europa) 
 

In het maart-numer van Vooruit schreef ik iets over 
de scheve verdeling van vermogens in Nederland, en 
de noodzaak daar iets aan te doen – bijvoorbeeld 
door de invoering van een progressieve vermogens- 
(aanwinst)belasting en tot 100% oplopende 
successierechten. Ik baseerde me daarbij vooral op 
informatie die ik had opgepikt tijdens bijeenkomsten 
die georganiseerd werden door de WRR, en die 
zullen resulteren in een publikatie die in de loop van 
dit jaar zal verschijnen.  
 
Waar ik nog nauwelijks iets over gelezen had, was 
het boek dat momenteel enorm in de belangstelling 
staat: Capital in the Twenty-First Century, van Thomas 
Piketty (dit is de Amerikaanse uitgave van zijn 
oorspronkelijk in het Frans verschenen boek).  
In dat boek beschrijft Piketty hoe hij, op basis van 
een onderzoek dat een lange tijd bestrijkt, (ook) tot 
de conclusie komt dat de verdeling van rijkdom in de 
wereld verschrikkelijk is scheefgegroeid, en dat dat 
uiteindelijk rampzalige gevolgen zal hebben.  

Ik zie erg uit naar de Nederlandse vertaling van dit 
boek, die in het najaar verwacht wordt. Maar 
ondertussen is er al een mooie speciale uitgave 
verschenen van Socialisme & Democratie, waarin 
een aantal auteurs ingaat op de betekenis van de 
bevindingen van Piketty voor de sociaal-democratie, 
en op de Nederlandse situatie. Op dit ogenblik alleen 
nog te vinden op Internet ( 
http://www.wbs.nl/system/files/piketty_socialisme_e
n_democratie_webeditie_18_mei_2014_0.pdf ), in 
juni ook in druk. Wat ik er zo snel uit oppikte, en ook 
uit diverse andere artikelen, is een extra reden om op 
22 mei sociaal-democratisch te stemen: willen we 
een eind maken aan de scheve vermogensverdeling 
(en daarmee de scheve machtsverhoudingen), dan 
kan dat alleen maar in internationaal verband. Om te 
beginnen, voor ons, in Europa.  
 
Max Kommer

 
 

http://www.wbs.nl/system/files/piketty_socialisme_en_democratie_webeditie_18_mei_2014_0.pdf
http://www.wbs.nl/system/files/piketty_socialisme_en_democratie_webeditie_18_mei_2014_0.pdf
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Van oud.....naar nieuw!
Het was een dag met gemengde gevoelens. De 26e 
maart begon als een feestdag met vrouw en kinderen 
in verband met mijn vijftigste verjaardag. Maar 
tegelijkertijd wist ik dat ik dezelfde avond nog 
afscheid moest nemen van de gemeenteraad.  
 
Natuurlijk baal ik er van dat de PvdA 
gemeenteraadsfractie een zetel heeft moeten 
inleveren. Maar ik weet ook dat we door ons harde 
werken van de afgelopen vier jaar veel minder 
verloren hebben dan het beeld in eerste instantie 
zich aan liet zien. En daar kunnen dan ook best trots 
op zijn! Ik dank dan ook Yvonne en Wil voor de 
samenwerking gedurende de afgelopen dertien 
maanden waarin ik deel mocht uitmaken van de 
fractie.  
 
Ik wilde heel graag door als raadslid, omdat er de 
komende periode veel op ons af zal komen door het 
terugtreden van de overheid, vooral op het terrein 
van de zorg, welzijn, sport en cultuur. Daar ligt mijn 
hart en daar heb ik verstand van. Zoals de meeste 
van u mij onderhand wel kennen blijf ik natuurlijk 
niet stil zitten en ik zal als fractie-assistent en 
eerstopvolgende op de lijst, mij actief blijven inzetten 
voor de fractie en de partij. 
 
Ik blijf de gemeenteraad en het nieuwe college 
nauwlettend volgen vanuit mijn nieuwe rol! Juist op 
die gebieden zoals zorg en welzijn waar de gemeente 
het met minder geld zal moeten gaan doen. Ik wil 
dan ook blijven werken aan die zorgzame 
samenleving, waarbij niemand tussen wal en schip 
zal vallen. En ik weet zeker dat het de nieuwe fractie 
in haar nieuwe rol als oppositiepartij er voor gaat 

zorgen dat dit niet zal gebeuren! Want we doen het 
Voor elkaar, met elkaar, Samen voor Rijswijk! 
 
Mijn werk in de gemeenteraad is vooralsnog gestopt 
maar ik zal hoe dan ook, op wat voor manier 
betrokken blijven bij het werk voor onze gemeente en 
haar inwoners, Mijn stadsgenoten! 
 
Erik van der Veer 
 

 
 

 

++ * ++ 
 

Mutaties ledenbestand 
 

Er werden tot 15 mei drie nieuwe leden ingeschreven: 

 

Boon M. Mw. Geestbrugweg 73 2281 CH 

Boualouane M 
 

Johan Brouwerstraat 33 2286 RL 

Locht~van de M. Dhr. Leeuwendaallaan 42a 2281 GR 

 
Er hoefden geen leden te worden uitgeschreven 
 
De afdeling telde per 15 mei 196 leden 
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Gertie Zwijnenburg 25 jaar lid van de PvdA 
 
Op 2 mei 2014 werd aan onze partijgenoot Gertie Zwijnenburg de speld voor het 25-jarig lidmaatschap van de 
PvdA uitgereikt. Aan deze uitreiking werd een extra accent gegeven door de komst van ons PvdA Tweede Kamerlid 
Lutz Jacobi, die op initiatief van Henk van Sluijsdam en Ron Fitz hiervoor was uitgenodigd. De reden was, dat 
Gertie jarenlang de persoonlijke assistent van Lutz is geweest: een periode waaraan beiden hele prettige 
herinneringen bewaren. 
De komst van Lutz Jacobi was een goed bewaard geheim, waardoor de verrassing voor Gertie des te groter was. 
Tijdens een erg gezellige bijeenkomst ten huize van Gertie overhandigde Lutz eerst een mooie bos bloemen, hield 
daarna een inspirerende toespraak en deed vervolgs de speld bij Gertie op. Ron Haak en Ron Fitz waren namens 
de Rijswijkse PvdA aanwezig. Het was een geslaagde 'happening', waarin geen gebrek bleek aan discussie's over 
actuele politieke maar ook lokale onderwerpen. 
 
Ron Haak en Ron Fitz 
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Gegevens Rijswijkse PvdA 
Afdelingsbestuur 
Voorzitter: 
Vacature 
 
Secretaris: 
Ron Fitz, Min. Talmalaan 71, 2285 EC 
 3946770,  zin4t@ziggo.nl 
Penningmeester: 
Ron Fitz, Min. Talmalaan 71, 2285 EC 
 3946770,  zin4t@ziggo.nl 
Bestuursleden: 
Andy Kooy, Thomas Jeffersonlaan 62, 2285 BB 
 0655373039,  andy.kooy.pvda@gmail.com 
Henk v. Sluijsdam, Karel Doormanln. 115, 2283 AK 
 0624811348,   
 
 

 Gemeenteraadsfractie 
Fractievoorzitter: 
Wil van Nunen, Waldeck Pyrmontln 46, 2281 VM  
 0613097478,  w.vannunen@planet.nl 
Leden: 
Yvonne Hagenaars, Geestbrugweg 39, 2281 CD  
 3906004,  yvonnehagenaars@casema.nl 
Jos Bolte, Van Vredenburchweg 599, 2284 TE  
 3936267,  jeebee@ziggo.nl 
 
Fractievolger / -assistent: 
Erik v.d. Veer, Prunuskade 45, 2282 DX  
 0651595089,  evanderveer.pvda@ziggo.nl 
 
Postadres fractie 
Waldeck Pyrmontln 46, 2281 VM Rijswijk 
 

 
Bankrekening afdeling: NL32 RABO 0377 3632 35 ten name van PvdA afd Rijswijk 
 
 rijswijk@pvda.nl 
 
website: WWW.RIJSWIJK.PVDA.NL                                   webmaster.pvdarijswijk@gmail.com 

 

 

Colofon 
  
Vooruit is een uitgave van de Rijswijkse PvdA 

 
Redactie:  
Gerard Koster, Dr. v.d. Knaaplaan 22, 2283 CX,  3960463,  gcmkoster@hotmail.com 
Max Kommer, Leeuwendaallaan 43, 2281 GK,  3907004,  m.m.kommer@casema.nl 
 
 
 

Vooruit per e-mail ontvangen is eerder op de hoogte zijn – en geld 
besparen voor de afdeling. Geef je e-mail adres door via rijswijk@pvda.nl 
of op mijn.pvda.nl/nl/home 
 

 

Discussieer mee in Vooruit 
Alle leden van de afdeling – maar ook niet-leden– zijn van harte uitgenodigd om een bijdrage aan de 
discussie te leveren door een bijdrage voor Vooruit te schrijven. Zie het adres van de redactie op de 
achterpagina. 
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